
    ASSENSSPEJDERNE 

Gruppeledere Hanne og Anne 
 

Ledermøde 23 august 2023 kl. 19.00 i Bæverhytten 
 

Tilstede: Søs, Blomme, Tobias, Hanne, Ulla, Rune. Afbud fra Pernille. Viktor og Michael har vi 
ikke hørt fra. 
 
Dagsorden: 
 

1. Valg af referent 
Tobias til og med punkt 2, derefter Hanne. 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt, med lidt tilføjelser.  

 
3. Referatet fra sidst 

Bestyrelsesmøde referat blev gennemgået, da det ikke var sendt ud endnu. 
 
Der blev spurgt efter hvorfor, at Nana var med som hjælpe leder en enkelt aften og Søs 
fortalte at hun var taget ind en enkelt gang for at hjælpe, da hun var alene. 
 
Ang. Alarm, skal der om kodes hvem der skal tilkaldes i tilfælde af alarm. Det koster 930 
inkl moms for 1.5 time arbejde. 
 
Jf. referatet fra sidste ledermøde:  
Tobias vender tilbage mht. oprykning og medlemssystemet.  
Tobias bruger selv udlægsmodulet og det er let nok, men vi andre behøver ikke gøre det. 
Søs har talt med kommunen mht. affald. Vi skal bare vente og se, om de fortsat henter og 
ellers tager Søs kontakt til dem igen. 
Søs tager over for Rune på at få lavet et affaldssystem. 
Tobias ser på kalenderfunktionen i websystemet mht. overblik over hyttebooking. 
Tobias har talt med kommunen om tilskud til kurser for ledere mv og det blev afvist. Men 
Tobias vil grave lidt mere i det.  
Mht. printede tilmeldingssedler: Hanne og Blomme har besluttet, at vi kun laver printede 
sedler vedr arrangementer, når der skal tilmelding til, og/eller det er noget særligt, hvor 
forældre skal hjælpe. Dvs. fx til spejder for en dag og arbejdsdag, men ikke længere til 
oprykning og PULS-løb. Når der i de sammenhænge er ændret mødetid, så skal grenleder 
skrive det i programmerne, - og Hanne skriver det ud på hhv. FaceBook og via 
medlemssystemet på mail. 
Vi spørger senere Pernille senere mht. B&U-udvalget. 
 

4. Fordeling af opgaver mellem de nye grenledere 
Fordelingen er sket fint; og vi skal fortsætte med at koordinere, hjælpe og sparre med 
hinanden. 
Tobias vil søge Leder 1 kurset. Søs overvejer det også.Stor opbakning til det. 
Tobias vil også deltage på Søs’ ”ny leder” kurset i divisionen, og evt. Pernille.  
 

5. Spejder for en dag den 29/8 
Invitationer er delt ud i aftes. Hører I nogle tilbagemeldinger om, hvad folk synes, vil Hanne 
gerne vide det ift forbedringer til en anden gang.  
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Reklame fra korpset mht. leder”-stilling” sætter Hanne i lederrummet, som kan deles ud til 
potentielle ledere.  
 
Miniernes facebook gruppe lukkes indenfor et par uger af Søs. Tobias opfordrer forældrene 
inden da til at følge med på den fælles gruppe. 
Mikro og mini planlægger noget sammen. Tobias er nok fraværende. 2 skal have tørklæde.  
Junior og Trop har ikke planlagt noget endnu. 
Alle gør sig ekstra umage med at forklare, hvorfor vi gør de forskellige ting. 
 
Der er allerede en håndfuld nye ”prospects” ved både mikro og mini. 
 

6. Oprykning den 5/9 kl. 17.30-19.00 
Hanne har lavet udkast til programtekst, som hver grenleder skal sætte ind på programmet 
på hjemmesiden, husk at skrive ”ændret mødetid”. 
Derudover laver Hanne tekst til Facebook-gruppen om det og sender en mail ud til alle om 
det. Dvs. der printes ikke seddel til uddeling. 
 
Ulla forbereder ca 120 pølser og brød, samt dyppelse og ristede løg, og saftevand. Mælk til 
kaffen.  
Søs tager pølsebakker og glas med.  
 
Alle ledere møder til forberedelse kl. 17.00. 
Vi kører ”same procedure as last year” og Blomme styrer slagets gang. 
Vi holder stadig et lille møde med de nye i grenen og deres forældre under 
pølsespisningen. Grenleder forbereder emner til snak. 
 

7. PULS løb den 12/9 kl. 16.30-ca.19.00 på Arenaen 
Tobias melder antal pr gren ind til Michael inkl. Ledere. Hurtigst muligt grundet frist.  
Michael tilmelder os og sørger for t-shirts efter alder/gren.  
 
Søs laver en pastasalat. Søs finder skumfiduser og kiks. 
Rune & Blommer sørger for bål og pinde til skumfiduser. 
 
Hanne har lavet udkast til programtekst, som hver grenleder skal sætte ind på programmet 
på hjemmesiden, husk at skrive ”ændret mødetid og sted”. 
Derudover laver Hanne tekst til Facebook-gruppen om det og sender en mail ud til alle om 
det. Dvs. der printes ikke seddel til uddeling. 
 
Grenledere sørger selv for 5 km mærker, - der er nogen i mærkekassen.  
 
Vi skal evaluere efter PULS på næste ledermøde, - om vi fortsat vil være med og hvordan. 
Fx at deltagere med tørklæde på, når der er PULS løb, fortsat kan få et mærke til 
uniformen, men vi ikke ellers er med. Eller man kunne fortsat lade alle grene deltage i 
PULS løb om tirsdagen, og så kan det almindelige spejdermøde flyttes til en anden ugedag 
samme uge. For ikke at misse for mange almindelige spejdermøder i september. 
 

8. Høstmarked ved Brugsen i Assens den 23/9 kl. 10-13 
Brugsen vil betale alle materialer og vi må gerne dele ”reklame” ud, men vi får ikke penge 
for det.  
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Kun Blomme kan og hun vil gerne tage troppen med. Men der skal en voksen mere med. 
Blomme tjekker ved senior; og Tobias overvejer at flytte sin fest.  
 

9. Arbejdsdag den 26/9 kl. 16.30-19.00 
Hanne har lavet udkast til programtekst, som hver grenleder skal sætte ind på programmet 
på hjemmesiden, husk at skrive ”ændret mødetid”. 
Tobias og Hanne kigger på tilmeldingsmodulet inkl. tilmelding til opgaver, og ellers laver vi 
en seddel til uddeling, som skal afleveres. Husk at nævne, at hvis man har særlige krav til 
mad, må man selv tage med.  
Vi opfordrer også til, at folk tager kage med. 
Vi skal i invitation skrive, at der skal mures skorsten – og om nogen kan det? Det behøver 
ikke være på selve arbejdsdagen. Rune spørger sin skorstensfejer om hjælp/gode råd. 
 
Søs laver en plan for aftensmad; Ulla vil gerne hjælpe inden også hjemmefra. Søs siger, 
hvad hun har brug for til maden af hjælp.  
Rune vil gerne være ”go-to-guy” for assistance og værktøj.  
Hanne byder velkommen og får startet arbejdet op.  
 
Liste med opgaver: 
-Brække bålhytte ned, undtagen stopler, som vi lader stå. 
-Bålpladsen skal have bænke eller lignende. 
-Fuglekirsebærtræ ved indgang skal fældes, da det er gået ud. Tobias tager motorsav med. 
-Tømme tagrender. 
-Fjerne blade rundt om hytten. 
-Fjerne grene rundt om hytten samt rundt om flagstangen, som rører.  
-Gavl ved indgang skal males. Vi har maling, men Rune tjekker pensler mv. 
-Rækværk skal males.  
-Rækværk skal repareres. Rune tjekker, om der er stammer nok. 
-Nyt hønsenet ved indgangen. Rune køber hønsenet og søm dertil. 
-Tobias brænder ukrudt af inden på perlestenene, så det kan rives op på arbejdsdagen.  
-Generel rengøring til bunds, fx i køkken og på badeværelser, vinduespudsning. 
-To vinduer skal skiftes. Rune ringer efter tømmer. Tobias taler med forsikringen om det. 
-Lysarmatur skal skiftes. Rune ser på det. 
-Rune tager kontakt til kommunen ift. Brøndkassen/pumpekassen. 
-Trappen ned til pladsen skal repareres. 
-Skorsten. Skal laves af en murer. Hvis der ikke er en forælder, så skal der bestilles en, - 
det er besluttet af bestyrelsen. 
- Bestyrelsen skal spørges, om trægulvene må blive slebet og lakeret af en professionel. 
Det gør Blomme til næste møde. 
-Vi behøver ikke kløve brænde denne gang, da der er en del. Men vi må godt, hvis der er 
tid. 
-Vi kunne godt tænke os at få troll-tek eller lignende støjdæmpende i det store møderum, 
samt at få lysnet det op. Jem og Fix har en pulje, hvor man kan søge om materialerne. Der 
findes en del fonde, hvor man kan søge til hytteforbedringer.  
-Rune når ikke at sætte nyt armatur op inden på det ene badeværelse, men det kommer.  
 
Ulla står for tagrender, rive blade og ukrudt op. Ulla tager river mv med. 
Rune står for maling udvendig samt rækværk. 
Tobias står for at fælde træ og smågrene, - mv med motorsav. 
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Blomme står for nedrivning af bålhytten og ser på at bygge bålpladser. 
Hanne står for rengøring i hytten. 
Søs står for maden og kan evt også bruge en voksen. 
 
Vi har brug for en vicevært/hytteansvarlig, som også laver en vedligeholdelsesplan, så vi får 
bedre styr på hytten. Vi tager det op med bestyrelsen og måske skal der nedsættes et 
udvalg også.  
 
Vi skal evaluere arbejdsdagen på næste møde, herunder om arbejdsdagen skal flyttes til 
forår.  
 

10.  Røde kors indsamling 1/10 kl. 9.30-14 
Trop og junior har tidligere været med og vi er inviteret med igen. 
Rune og Søs vil gerne tage dem med igen; og tager bil med til kørsel.  
Grenleder fra Junior og trop sætter det i programmet.  
Blomme laver en seddel, hvor der er til- og afmelding på.  
 

11. Halloween den 28/10 
Troppen deltager som altid og deltagere får et halloween mærke. 
Junior inviteres med i år. 
Blomme laver en seddel, hvor der er til- og afmelding på.  

 
12.  Æblefestival 13-14/10 

Vi siger ja, hvis vi bliver spurgt, da vi har brug for pengene. 
Tobias skal huske at kræve penge op. 
Vi spørger forældre og spejdere om hjælp via mail og facebook. Blomme genbruger sin 
tekst fra sidst. 
 
Gelsted-markedet har spurgt, men for sent, - vi vil overveje det til en anden gang.  
 

13. Barske natløb den 4+5/11 
Datoer til orientering. Hvis man som leder har lyst til at stå på post, så kan man komme til 
post-instruks 11/10 hos Melfar. Se mail fra Ditte. 
 

14. Ansøgninger til Villumsen fonden 
Blomme vil gerne søge fonden samlet på vegne af gruppen. 
Blomme skal have navne fra grenlederne senest 12/9.  
Forældre skal ikke som sådan godkende det, men det er en god ide, at vi at orientere dem 
om muligheden, bare vi ikke lover noget.  
Det er aftalt fsva. Mini/mikro, hvem der taler med relevante forældre. 
 

15. Udvalg der skal se på årshjul 
V nåede ikke at snakke et meget om det, så det skal på dagsorden igen på næste 
ledermøde. 
Hanne vil gerne arbejde med det, men først til januar pga. arbejde. 
 

16. Den røde tråd i vores grenarbejde i gruppen.  
17. V nåede ikke at snakke et meget om det, så det skal på dagsorden igen på næste 

ledermøde. 
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Ditte DC har oplæg og Blomme inviterer hende til møde hos os. 
Skal ses i sammenhæng med årshjul. 
 

18. Tilskud til PLAN kurser 
Fra bestyrelsesmødet: Tilskud til PLAN: Det koster lidt over 2000 kr at deltage. Vi skal finde 

en løsning, som kan tilgodese alle. Man skal ansøge bestyrelsen om tilskud. Der kan 

maksimalt betales halvdelen af tilmeldingsgebyret. Bestyrelsen vil hvert år tage stilling til, 

hvor meget der kan gives og til hvilket antal. Carls halve tilmeldingsgebyr dækkes af 

gruppen i år. Han er den eneste der er tilmeldt i 2023. 

 
19. Er der kommet styr på alarm- kæden? 

Nej ikke endnu, men der arbejdes på det. Se evt. bestyrelsesreferat. 
 

20. Donerede soveposer og liggeunderlag. Hvem kan få del i disse? 
Det bliver en udlånspulje ifm ture og lejre.  
2 enkeltsoveposer, 1 dobbeltsovepose, 6 underlag. 
Rune sørger for, at der bliver syet mærke i soveposerne med AssensSpejderne, samt 
skrevet på underlag.  
Rune finder en god plads til dem i hytten og skriver det ud. 
 

21. Familiespejder 
Søs og Hanne ville gerne have startet det, men der er ikke overskud pt.  
Vi kan tage det op senere.  
De fleste holder det kun 1 gang pr md. 
 

22. Opstart efter jul 
Skolerne starter først 4/1, så start skal være 9/1. 
Vi taler om, hvad en nytårskur er til næste ledermøde. 
 

23. Nyt møde 
Skal være inden bestyrelsesmødet, som er 13/11. 
Det bliver onsdag 8. november kl. 18.30. 

 
24. Eventuelt 

 
Troppen og junior vil gerne sælge lodder.  
Bliver ifm. Juletur, nok sidste weekend i november for trop. 
Blomme bliver kontaktperson og laver seddel, men Tobias skal lave regnskabet. 
 
Evaluering af møde:  
-Der var for mange punkter på, så vi blev for trætte til slut.  
-Vi vil gerne bede om afbud fra de ledere, der ikke kan deltage i ledermøderne. 
 
Ditte har spurgt, om nogen vil hjælpe med at planlægge DIVI for mini og junior til foråret, da 
der pt. ikke er nogen til at planlægge det. Søs vil gerne og taler med Viktor, om han har lyst 
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til det også. Der skal meldes tilbage til Ditte; det gør Søs selv. Tobias overvejer det også og 
taler med Ditte om omfanget.  
 
Der bliver alligevel ikke et jubilæumsarrangement ifm sammenlægningen i Divisionen. Søs 
bestiller derfor 70 mærker til os. Så overvejer vi, hvornår vores spejdere skal have det, fx 
på et fællesarrangement som arbejdsdagen. 
 
Vi spørger bestyrelsen, om vi må købe en stak af de seneste sangbøger til gruppen. Fx 25 
styks. Tobias laver en forespørgsel til næste bestyrelsesmøde. Ulla tjekker via sin korleder, 
om der kan søges et sted til den slags. 

  


